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Bůh a LGBTQ+ 
Milí sourozenci v Pánu Ježíši Kristu, milost vám a pokoj … 
Nedávno jsme spolu otevřeli téma Bůh a LGBTQ+. Slíbil jsem 
pokračování, že řeknu odpovědi na otázky, s nimiž jsem se setkal. 
Znovu chci úvodem zdůraznit, že je to citlivé téma, protože se 
netýká nějakých teologických úvah, ale života lidí. Což je vždy 
osobní a citlivé. A tak s velikou pokorou vstupme do tématu i 
dnes. 
 
Minule jsme si ukázali 5 principů. Pro připomenutí první: Ať už 
jsi součástí jakékoli party, PB tě miluje takového, jaký jsi. Boží 
lásku si nepotřebuješ nijak zasloužit. Můžeš ji jenom odmítnout 
nebo přijmout. 
Druhý: Zachráněni pro věčnost jsme z Boží milosti. Ani tento 
dar si nepotřebuješ nijak zasloužit. Můžeš přijmout, můžeš 
odmítnout. Se všemi důsledky. PB tě miluje a dává ti svobodu. 
Třetí: V manželství muže a ženy je požehnání nového života, 
nových generací, budoucnost celé civilizace. 
Princip čtvrtý: Pokud chci být věrný v tom, co říká PB, pak to není 
o tom, kam jsem přitahován, ale co dělám / nedělám. Což 
prožíváme všichni, ať už to máme pod peřinou jakkoliv. 
Poslední pátý: Poslušnost pro vlastní dobro. Žít v souladu se 
zásadami, které nejinteligentnější a nejlaskavější bytost ve 
vesmíru připravila pro člověka.  
 
Používali jsme slovo queer, což je zastřešující označení pro 
všechny, jejichž identita není heterosexuální. Všimněte si, že ať 

 
1 Lv 18,22 „Nebudeš obcovat s mužem jako s ženou. Je to ohavnost.“ 
Lv 20,13 „Kdyby muž spal s mužem jako s ženou, oba se dopustili ohavnosti; 
musejí zemřít, jejich krev padni na ně." 
Hebr ležet znamená sex, vč předehry, penetrace, ejakulace. 
2 Bible neřeší lesbický sex. Podle Ř 1,26 vyvozujeme implikací. Platí pro 
muže, implikujeme i pro ženy. V porušeném římském světě byly 

už jste orientovaní hetero nebo queer, ty principy, které jsme si 
připomněli, jsou platné univerzálně. Pro všechny. 
 
Rozhodující je, jak nastavíme pravidla. Vždy bude část lidí, kteří 
řeknou: tohle je v pohodě a část, která řekne: hele, tohle už ne.  
Kdo je kompetentní říct, kde bude ta hranice? Co ještě ano, co už 
ne. Budeme respektovat lidskou autoritu? Sami sebe, svůj názor? 
Budeme respektovat Boží autoritu? To je podstata celé diskuze. 
 
Pokud neuznávám PB nebo Jej nechci poslechnout, smetu i 
předchozí myšlenky, ale pokud PB respektuju, máme jasně dané 
mantinely pro život. Aby se tobě a s tebou dobře žilo. Ukázali 
jsme si, co říká PB na praktikování sexu mimo manželství muže 
a ženy. 
 
V celé Bibli, ve SZ i v NZ, se opakuje stejná myšlenka: PB miluje 
každou lidskou bytost a co se naší sexuality týče, sex muž se 
ženou ano, na tom je Boží požehnání, to je Boží dar, ale pouze pro 
level manžel s manželkou. Jiná varianta ne. To znamená sex před 
svatbou ne. Sex po svatbě s jinou než s manželkou ne. Muž s 
mužem ne1. Žena s ženou ne2. Člověk se zvířetem ne3. Najdete to 
v Lv 18 a 20 kap.  
 
Shrnuto jednou větou: Jakákoli sexuální aktivita, mimo 
manželství mezi mužem a ženou, je špatně a takový člověk bude 
odstraněn ze společenství. (Lv 18,29) 
 
Jinými slovy: Neposlušnost má nesmírně závažné důsledky. 

homosexuální i lesbické vztahy běžné (včetně sodomie viz malby v 
Pompejích) 
3 Lv 18,23 „Nebudeš obcovat s žádným dobytčetem a neznečistíš se s ním. 
Ani žena se nepostaví před dobytče, aby se s ní pářilo. Je to zvrhlost.“ 
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Queer člověk (ten, kdo není heterosexuální) je Bohem i lidmi 
milován, queer praktikování je zapovězeno. S tímto milovaným 
queer člověkem počítá PB domů, kdy každý z nás budeme 
dokonale zdraví, věčně mladí a neustále šťastní. Zapovězené 
praktiky jsou důsledek odchodu lidstva od PB4 a končí věčnou 
smrtí. 
 
A teď co s tím? Každý jsme nějaký, něco se nám líbí, něco ne. 
Někam jsme přitahováni. Pořád je tady jednak ta otázka: Kdo je 
kompetentní říct, kde bude ta hranice? Jestli budeme respektovat 
lidskou autoritu? Případně Boží autoritu? 
A stejně důležitá otázka je, pokud nejsem v té hetero množině, jak 
se k tomu postavím. Pokud v ní jsem a mám jinak orientované 
přátele, jak se zachovat? 
Tím se dostáváme k první otázce, kterou jsem na toto téma dostal: 
 
Jak se chovat k lidem s jinou orientací? 
No, jak se k nim chceš chovat? Jsou to Boží děti. PB je miluje, 
počítá s nimi do věčnosti.  
Prosím, dobře mě poslouchejte: Kde jinde by měl člověk zažít 
přijetí a lásku než právě ve společenství Božího lidu. Přijmout lidi 
takové, jací jsou, aniž bychom schvalovali jejich praktikování. 
Samozřejmě mnozí se to přijetí musíme učit. Osobně jsem zažil 
velmi, velmi, velmi, opravdu velmi agresivní chování příznivců 
LGBT komunity. Byli militantní a dehonestující vůči křesťanu jen 
proto, že si dovolil mít jiný názor než oni. Avšak tyhle nepříjemné 
lidské excesy zastánců LGBT nemohou být důvodem k 
nelaskavosti pro ty, kdo žijí s Ježíšem. 
 

 
4 Ř 1,1.26.27 „Poznali Boha, ale nevzdali mu čest jako Bohu ani mu nebyli 
vděčni. 26 Proto je Bůh vydal v moc hanebných vášní. Jejich ženy zaměnily 
přirozený styk za nepřirozený 27 a stejně i muži zanechali přirozeného styku 

Všimněte si, že PJK nám nabízí nejen lásku a odpuštění, ale i sílu 
k proměně života. 
U Mt 1,21 čteme, že JK zachrání svůj lid Z jejich hříchů, ne V 
jejich hříchu. Toto je klíčový moment našeho uvažování.  
Já jsem uvěřil, jsem věřící, haleluja, sláva Bohu a dál v práci kradu 
naftu, protože to dělají všichni kolegové. Ne! JK zachrání svůj lid 
Z toho, co je špatně, ne V tom, co je špatně. 
Stejně tak J 8,11 co řekl JK cizoložnici? Já tě neodsuzuji, jdi a 
pokračuj v cizoložství? Ne, řekl: „Ani já tě neodsuzuji. Jdi a už 
nehřeš.“ JK od tebe očekává změnu a dá ti k ní sílu. 
JK byl tak čistý a bezchybný, že přitahoval hříšníky. Neschvaloval 
jejich hříchy. Ke hříchům se stavěl jednoznačně a lidi 
povzbuzoval k tomu, aby v nich nepokračovali. A v JK 
přítomnosti bylo lidem dobře. Něco vám přečtu z Mt 9,11-13 
„Zbožné farizeje to popudilo: "Jak si váš mistr může sednout k 
jednomu stolu s takovými lidmi?" Když to Ježíš uslyšel, řekl jim: 
"Lékaře potřebují nemocní a ne zdraví. Zamyslete se nad tím, co 
znamená to staré slovo Písma: Nechci vaše oběti a dary, ale chci, 
abyste byli milosrdní. Nepřišel jsem schvalovat vaši bezúhonnost, 
ale zvát hříšníky k pokání."" 
JK zve ke změně, zve k nápravě. 
Odpověď na otázku Jak se chovat k lidem s jinou orientací? Jsou 
JK slova „Ani já tě neodsuzuji. Jdi a už nehřeš.“ (J 8,11) 
 
Další otázka: Mohou být aktivní homosexuálové pozváni na 
bohoslužbu? Jistě! Vždyť PB je miluje a nabízí jim i mně daleko 
vzácnější život, než máme teď. Homosexuálové jsou zváni a 
vítáni. 
 

s ženami a vzplanuli žádostí jeden k druhému, muži s muži provádějí 
hanebnosti a tak sami na sobě dostávají zaslouženou odplatu za svou 
scestnost." 
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Mohou být členové církve aktivními homosexuály? Nemohou. 
Pokud jsou praktikující, nemohou být členy církve. (Lv 18,29) To 
je odpověď i na to, zda může žít farářka s partnerkou. 
Ptal jsem se manželky, jak mám vyjádřit myšlenku, že to že 
nesouhlasím s tím, co děláš, neznamená, že tě nemám rád, jestli ji 
napadne nějaký příklad z našeho manželství. Máme moc pěkné 
manželství. Rok od roku hezčí. Se mi smála, že se neshodneme 
téměř v ničem, ale že to nemám říkat. Nesouhlasíme spolu s 
jednáním toho druhého, přesto se milujeme. 
To že nesouhlasím s tím, co děláš, neznamená, že tě nemám rád, 
nebo že jsem tvůj nepřítel. Nebo že bych se cítil lepší než ty. Není 
to žádná zeď mezi námi. Na té lidské rovině se nic nemění. Pořád 
tě mám rád. Stále jsme přáteli, záleží mi na tobě. Neodsuzuju tě. 
Počítám s tebou.  
Ovšem pokud člověk praktikuje nemanželský sex, nemůže být 
členem církve, ať už spí s mužem či ženou. Když si ženatý chlap 
najde milenku, taky je vyloučen z církve. Tím to společenství říká: 
hele, tohle není správné. S tvým jednáním nesouhlasíme. 
 
Co tahle otázka: Může být homosexuál žijící v celibátu kazatel 
nebo vedoucí v církvi? Jistě. Takový člověk je skutečný hrdina. 
My nevíme, jak těžké to je. Homosexuální orientace přece není 
hřích, praktikování ano. 
V 1K 6,11 čteme, že homosexuálové, kteří dříve praktikovali a 
změnili to, stávají se novým stvořením. PB o nich řekne: ano, byli 
jste, ale mocí B Ducha „jste očištěni, prohlášeni za bezúhonné." 
Otevřte si 1K 6,9-11 „Myslíte, že do Božího království se dostane 
někdo hříšný? Neklamte sami sebe.  
Opět je tam ta myšlenka Neklamte sami sebe. Nenalhávejte si. 

 
5 Po počáteční fázi popírání, hněvu, smlouvání a deprese, přichází smíření. Nejprve 
je potřeba si něco odžít. Ve fázi smíření jsem schopen zahlédnout řešení pro můj 
život. 

Žádný chamtivec a požitkář, ani cizoložník nebo homosexuál, ani 
zloděj, opilec a hrubián do Božího království nevkročí! I vy jste 
takoví bývali (Všimněte: bývali - To už je minulost.) 
ale byli jste očištěni, vyznali to PB, Bůh je očistil, 
prohlášeni za bezúhonné a odděleni pro Boha prostřednictvím 
jeho Ducha, a to zásluhou Ježíše Krista." 
Jinými slovy: OK, máš nějakou minulost, ale proběhlo pokání a 
teď s tebou počítám do Božího království, do věčného mládí. 
 
Další otázka: Znamená to, že když mě přitahuje stejné pohlaví, 
ale chci být věrný PB, že jsem odsouzen k doživotnímu 
celibátu? 
Jak zaznělo na zač, tohle není akademická diskuze. Dotýkáme se 
života lidí. To je vždy velice osobní a citlivé. 
 
Ačkoli mám pro vás k této otázce jednu špatnou a několik dobrých 
zpráv, tak se mi na ni odpovídá ze všech nejhůře, protože čestná 
odpověď je: je to jedna z pravděpodobných možností. Do návratu 
JK na naši Zemi. 
 
Jestli jste schopni mě dál vnímat i po této odpovědi5 … 
 
My častokrát naše přemýšlení zúžíme jen na to, s čím máme 
osobní zkušenost, tzn. na pozemskou rovinu života v hříchu a 
ignorujeme tu část života, kde není hřích, tedy života v lásce, ve 
štěstí, věčném mládí a ideálních vztazích. Dobrá zpráva je, že 
moje věrnost neznamená, že nikdy neprožiju lásku, blízkost, 
intimitu. Prožiju. Pokud PB způsobí zázrak změny mojí orientace, 
tak ji prožiju už tady na Zemi. Jsou takoví lidé. Napsali o tom i 
knihy. Pokud ten zázrak nepřijde, i takoví lidé jsou, prožiju tuto 
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blízkost na věčnosti. Lásku a blízkost, intimitu prožiju. Buďto pár 
let už tady, nebo nekonečně dlouho po JK návratu. 
 
Další dobrá zpráva. Pokud je člověk věrný kvůli PB, pak s tím 
Bohem taky počítej. PB nedopustí ve tvém životě situaci, kterou 
bys nezvládl. Já nevím, co budu prožívat za rok, za 5-10 let, ale 
PB to ví. A nejen, že to ví, ale dříve, než ses narodil, PB měl na tu 
situaci připraveno řešení a dá ti sílu to zvládnout. 1. Nedopustí, co 
nezvládneš, 2. má řešení a 3. dá ti sílu to zvládnout. On zaslibuje 
1K 10,13 „Nepotkala vás zkouška nad lidské síly. Bůh je věrný: 
1.) nedopustí, abyste byli podrobeni zkoušce, kterou byste nemohli 
vydržet, nýbrž 2.) se zkouškou vám připraví i východisko a 3.) dá 
vám sílu, abyste mohli obstát.“ 
 
Další aspekt je soustředit se na potřeby lidí, jako to dělal JK. Ve 
službě prožiješ radostný plnohodnotný život. Kdo je zakotven v 
Bohu, nese hojné ovoce. J 15,5 Ježíš řekl „Já jsem vinný kmen, vy 
jste ratolesti. Kdo zůstává ve mně a já v něm, ten nese hojné 
ovoce; neboť beze mne nemůžete činit nic." 
Život prožitý ve službě je vzácnější než život formálního 
víkendového věřícího. 
 
Lidí, žijících v celibátu, si nesmírně vážím. Jsou to skuteční 
hrdinové víry. Mám kamaráda ŘKC faráře a přišla řeč na celibát. 
Říkal, že nejhorší je to do 30, pak že už to jde. Já mu řek, že pro 
mě by to bylo těžký i po 50, ale on mi citoval Fp 4,13. Ten verš 
znáte z paměti. Co tam je? „Všecko mohu v Kristu, který mi dává 
sílu.“ To byla jeho zkušenost víry. Všechno mohu v Kristu. Ježíš 
mi dává sílu. Upni se na PJK, který ti dává sílu pro tvoje 
rozhodnutí. 
 
Mám stejnou zkušenost, že při celibátu JK dává sílu. Když jsem 
uvěřil, byl jsem svobodný. Do té doby jsem žil sexuálním 
životem, ale protože to nebyly moje manželky, rozhodl jsem se 

pro dobrovolný celibát. Nevěděl jsem, jestli Boží plán pro mě je 
manželství, nebo doživotní celibát, ale rozhodl jsem se pro 
sexuální čistotu a zaměřil se na službu. Udělal jsem zkušenost, že 
PJ mi dává sílu k čistému životu. Po 5 letech jsme se potkali s 
Petrou a po svatbě se mohla rozvinout i tato rovina lidského 
života. Ale to člověk dopředu neví, za jak dlouho, nebo jestli 
vůbec. 
Jedno ti můžu slíbit: Ježíš ti dá sílu. 
 
Dopis Ju končí těmito slovy „Bůh má moc uchránit vás před 
pádem a přivést vás čisté a dokonalé do slávy ve věčně trvající 
radosti. Pouze jemu jedinému, který nás v Kristu zachránil, patří 
všechna sláva, velebnost, vláda a moc nyní a zůstane navěky!“ (Ju 
24.25) 
Věříte tomu? Že „Bůh má moc uchránit vás před pádem a přivést 
vás čisté a dokonalé do slávy ve věčně trvající radosti.“ Já tomu 
věřím! A jestli má tu moc, co to znamená v mém konkrétním 
životě? Něco vidět je, něco vidět není. Já také zápasím. Velmi 
zápasím. Ale „Bůh má moc uchránit vás před pádem a přivést vás 
čisté a dokonalé do slávy ve věčně trvající radosti.“ (Ju 24) 
 
Pokud někdo zápasí, je důležité být mu oporou a naslouchat mu. 
Být člověkem a být tady pro člověka. A povzbudit ho. JK nám 
dává sílu naše situace zvládat. 
 
V jedné diskuzi zaznělo: Rozumíme nezabiješ, nepokradeš atd. To 
je typ hříchu, který ubližuje druhým. Proč by ale mělo PB vadit, 
že si lidé projevují lásku, byť jsou stejného pohlaví? Mít 1 
partnera je přece bezpečnější než střídat tisíce. 
To je logická otázka a je pravda, že mít 1 partnera je bezpečnější 
než střídat tisíce. Samozřejmě tato myšlenka mít 1 partnera platí, 
ať už jsem na holky nebo na kluky. Věřím, že je odpověď i na tuto 
otázku, byť, popravdě řečeno, dnes ji neznám. Vím jen, že ta 
pravidla stanovil vševědoucí Bůh, který je láska. Vím, že Mu na 
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mě záleží. Vím, že On zná souvislosti, o kterých já nemám ani 
potuchy a aby chránil mě a ostatní, tak řekl: toto ano, toto ne. 
Já mám velkou výhodu, že znám PB, mám s Ním osobní 
zkušenost. Důvěřuju mu. Proto nemám problém věřit Mu i ve 
věcech, kterým nerozumím. 
PB budu Tě poslouchat, až mi vysvětlíš proč?  
Nebo Tě poslouchám, protože Ti důvěřuju?6 
 
Další žhavá otázka: Může církev oddávat homosexuální páry? 
Když jsem dostal tuto otázku, první mě napadl text Ř 1,32 „Vědí 
o spravedlivém rozhodnutí Božím, že ti, kteří tak jednají, jsou 
hodni smrti; a přece nejenže sami tak jednají, ale také jiným 
takové jednání schvalují.“ Ten text asi nepotřebuje komentář. 
 
Rád bych vaši pozornost nasměroval do Lv 19,17, kde najdete tyto 
3 myšlenky: 
1. Ve svém srdci nebudeš mít nenávist ke svému bližnímu. 
2. Upřímně pokárej jeho nepravosti. 
3. Když neupozorníš na špatnost, budu volat k odpovědnosti i 
tebe7. 
 
1. Ve svém srdci nebudeš mít nenávist ke svému bližnímu. PB 
řekne: Já ho miluju, takže ty na něj nebudeš nevraživej. To ale 
není vše. 
2. Upřímně pokárej jeho nepravosti. Není to opičí láska. Miluj ho, 
ale pokud je něco špatně, upozorni na to. To, že s něčím 
nesouhlasím neznamená, že jsem tvůj nepřítel nebo že tě nemám 

 
6 Můžeme diskutovat o tom, jaký je rozdíl mezi narozením se jako homosexuál, 
nebo když tě od mala masírují tím, že ty se můžeš rozhodnout, vybrat si, kdo jsi. 
Ale pořád jsme v prostoru těch 5 bodů, které jsme si vytyčili na začátku a z tohoto 
úhlu pohledu je to úplně jedno, jestli je to vrozené nebo rozhodnutí. 
7  Lv 19,17 „Nebuďte k ostatním nevraživí, ale na druhé straně upřímně 
odsuzujte jejich nepravosti, jinak ponesete vinu společně.“ (SNC) 

rád. PB tě miluje. Já tě miluju. Ovšem to, že jsi ženatý chlap a spíš 
se svojí kolegyní v práci, je špatně. Nedělej to. Nepokračuj v tom. 
3. Když neupozorníš na špatnost, budu volat k odpovědnosti i 
tebe. To je Boží očekávání ode mne, jako věřícího člověka. Jestli 
někdo svým jednáním ohrožuje svůj život, svoji věčnost, já to vím 
a nejednám, vina za ztrátu života je i na mě. Domyslete doma ten 
text. 
 
List Jk končí těmito slovy: Jk 5,19.20 „Moji bratři, jestliže někdo 
zabloudí od pravdy a druhý ho přivede zpět, zachrání jeho duši 
před zahynutím a pomůže mu získat plné odpuštění.“ Pomoct 
lidem neztratit něco vzácného, co je pro ně připraveno. 
 
Otázka byla, jestli církev může oddávat. V Lv 19,17 je, že tím 
nesou hřích, za který budou voláni k odpovědnosti. Náš úkol není 
oddávat, ale pomoct lidem neztratit něco vzácného, co je pro ně 
připraveno. 
 
Proč církev i v 21. stol zastává takové středověké názory? 
Postoj k praktikování sexu jinak než mezi manžely, nemá se 
středověkem nic společného. Queer člověk je milován, 
praktikování zapovězeno tisíce let před tím, než středověk začal. 
Sex je dar od PB pro člověka, erotogenní zóny jsou darem od PB 
a to, jak s tím darem zacházíme, je o respektu, o mém respektu 
PB. Když si celý svět demokraticky odhlasuje, že nebude 
poslouchat PB, člověk věrný PB se k tomu ani nepřidá a ani k 
tomu nemůže mlčet. 

Lv 19,17 „Nenos v srdci nenávist ke svému bratru. Svého bližního otevřeně 
napomeň — jinak jsi jeho spoluviníkem!“ (B21) 
Lv 19,17 „Nesmíš svého bratra ve svém srdci nenávidět; vážně svého 
soukmenovce musíš pokárat, ať pro něho neneseš hřích.“ (PMP) 
Lv 19,17 „Nebudeš nenáviděti bratra svého v srdci svém, nýbrž zjevně mu 
věc vytkneš, abys neměl z něho hříchu.“ (Hejčl) 
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PB popisuje dobu těsně před koncem světa těmito slovy 2Tm 
4,3.4 „Neboť přijde doba, kdy lidé nesnesou zdravé učení, a podle 
svých choutek si seženou učitele, kteří by vyhověli jejich přáním. 
Odvrátí sluch od pravdy a přikloní se k bájím.“ Jsem přesvědčen, 
že se to právě děje. 
 
Jsou různé přístupy k Božímu zákonu. Ignorovat ho, bouřit se, 
snažit se změnit, politická korektnost (mimochodem, říkal mi 
německý kolega, že stejná politická korektnost byla v Německu 
ve 30 letech a důsledkem byl nástup diktátora k moci), nebo 
přijmout Boží zákon, uznat chybu a přijmout odpuštění. 
 
1K 1,21 „A protože přemoudřelému světu nestačily projevy Boží 
moudrosti k poznání Boha, rozhodl se Bůh zachránit ty, kdo mu 
uvěří, "pošetilým" kázáním.“ 
 
Z podobného ranku jako otázka na středověké názory je otázka, 
Proč je církev, nebo proč ty jsi tak netolerantní, nenávistný, 
homofobní … dosaďte si, co chcete. 
Jak už jsem říkal, setkal jsem se s mnoha nenávistnými a 
dehonestujícími útoky ze strany LGBT komunity vůči věřícím 
lidem, kteří zastávali Boží biblické hodnoty. Tito rozzuření lidé 
nebývají partnery pro smysluplnou diskuzi. Ani na jedné, ani na 
druhé straně. Tady si nemáme moc co vyčítat. 
 
Pokud od lidí pohlédneme na PB, opakovaně tu mluvíme o 
principu, že PB miluje hříšníka a nenávidí hřích. Bůh miluje 
člověka, protože mu na něm záleží. Nenávidí špatné jednání, 
protože tím jednáním se člověk připravuje o něco velmi vzácného. 
A primární pro Boha je zachránit tvůj život pro věčnost. Na jedné 
straně sto pozemských let, na druhé miliardy miliard v lásce, 
dobru. O to se tady jedná. 
Kde je ta domnělá nenávist? Že řeknu, že něco je špatně, to je 
nenávist? Příklad. Když jeden bude jezdit autem křižovatku na 

červenou a druhý za ním přijde a řekne mu: hele, tohle, co děláš, 
není v pořádku. Ohrožuješ život svůj, životy druhých a svým 
jednáním jsi příkladem i pro druhé. Tohle je ta domnělá nenávist 
nebo homofobie? Láska řekne i nepříjemné věci, protože jí jde o 
dobro. 
Apoštol Pavel v dopise galatským napsal: „Stal jsem se vaším 
nepřítelem tím, že vám říkám pravdu? Oni se o vás horlivě 
ucházejí, ale nemyslí to dobře; chtějí vás připravit o spásu (o 
záchranu věčného života) a strhnout vás na svou stranu. Je 
správné horlit, ale pro dobrou věc …“ atd. (Ga 4,16-18) 
V každé diskuzi je obsah a forma. Obsahem diskuze je: Jedná se 
o záchranu tvého věčného života. Někdo tu záchranu přijme, jiný 
ignoruje. 
Forma je způsob vedení diskuze. Tady jsem zažil spoustu faulů na 
obou stranách. OK, to je špatně, ale: I kdybych se já mýlil, 
opravňuje tě to být agresivní, nebo mě urážet, dávat mi nálepky? 
To platí oboustranně. 
Ovšem pokud jsem skutečně obrácený křesťan, pak platí slova 
Bible 1J 4,20.21 „Řekne-li někdo: "Já miluji Boha", a přitom 
nenávidí svého bratra, je lhář. Kdo nemiluje svého bratra, kterého 
vidí, nemůže milovat Boha, kterého nevidí. A tak máme od něho 
toto přikázání: Kdo miluje Boha, ať miluje i svého bratra.“ Jinými 
slovy, vést diskuzi v dobrém. 
 
Před chvílí jsme vzpomínali Ježíšova slova v J 8,11, kdy řekl: „Ani 
já tě neodsuzuji. Jdi a už nehřeš.“ Já tě neodsuzuju. To, co děláš, 
není správně, nepokračuj v tom. 
Věrnost Božím principům se mylně prezentuje jako zaslepenost 
církevními dogmaty. Já tě neodsuzuju. Nepokračuj v tom. To není 
ani zaslepenost, nebo netolerance, či nenávist, homofobie. Já tě 
neodsuzuju, ale nemůžeš mě nutit, abych ti to schvaloval! 
 
Další otázka byla na oblast Transgenderu, kdy je muž uvězněn v 
ženském těle nebo žena v mužském. To je velmi obtížná situace. 
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To je realita jejich pocitů. Příčinou je hřích na naší planetě (Ř 1) 
a řešením je návrat k PB (1K 6,9-11; Fp 4,13). 
V Bibli v Ga 6 je napsáno, že máme nést břemena jedni druhých. 
Břemeno transgender a celého LGBTQ+ je naším břemenem. 
Přečtu Ga 6 od prvního verše: „Bratři, když už se někomu stane, 
že klopýtne a dopustí se něčeho nesprávného, snažte se vy, kteří 
jste duchovně na výši, podat mu pomocnou ruku bez vší 
povýšenosti; nezapomeňte, že zítra se vám může přihodit totéž. 
Berte na sebe (ČEP břemena) trampoty druhých, jako to za nás 
udělal Kristus.“ (Ga 6,1.2) 
Stejně jako to udělal JK, máme nést břemena jedni druhých a 
pomáhat jim. 
 
Popravdě řečeno, já vůbec nevím, jak nést břemena LGBT osob, 
ale jsem tady pro tebe. Vím, že mohu povzbudit, že máš svoji 
hodnotu. Vím, že jsi milované Boží dítě. Miluju tě bez ohledu na 
tvoji identitu. Vím, že JK dává sílu k novému životu. 
Vím, že lidé, kteří se spolehli na PB a svůj život nasměrovali na 
službu, prožili naplňující a smysluplný život. Byť to nebylo 
jednoduché. 
Vím, že v USA je častý problém, kdy lidé po úspěšné operaci 
změny pohlaví litují svého rozhodnutí, ale už to nejde vrátit. Vím, 
že některé nemocnice proto odmítají tyto transgender operace 
dělat, přestože to je zajímavý byznys. 
Navíc možnost operace je záležitost posledních několika 
desetiletí. Stovky a tisíce let dříve to možné nebylo a ukazuje se, 
že ani ta operace není vždy řešením. Navíc v této oblasti je spousta 
polopravd, někdy i lží a lobbystických tlaků. 
Jsme v této oblasti na začátku. Ale znovu připomínám, že JK dává 
sílu k novému životu. 
 

 
8 to není jeho pravé jméno 

Můj kamarád, říkejme mu třeba Karel8, bývalý gay, má zkušenost 
s dvojím coming outem. Poprvé jako teenager v 18 pochopil, že 
je gay. Zveřejnil to svému okolí a začal jako gay žít. V té době už 
znal JK. Jako věřící svou situaci probíral s PB, ptal se ho na cestu. 
PB mu dal do cesty jednu křesťanku, která se za něj se svojí 
modlitební skupinkou roky modlila. Po čase zjistil, že jej přitahují 
děvčata. Byla to řadu let trvající cesta, kdy pak prožil druhý 
„coming out“, tentokrát opačný, kdy se veřejně přihlásil k 
většinové orientaci. 

Tento Karel mi řekl následující slova: Bůh věci mění. Tak jako 
uzdravuje, vyhání démony, osvobozuje, tak může změnit i 
orientaci člověka. Jeho cítění jestli je muž / žena apod. Většinou 
tyto věci podle mě vycházejí z nějakých traumat, nebo 
nenaplněných potřeb. A Tvůrce dokáže i tyhle věci měnit. 

Tolik citace osobní zkušenosti člověka s LGBT minulostí. PB to 
může v tobě změnit. 
 
Skončili jsme myšlenkou Ga 6, že máme nést břemena druhých. 
Je naší povinností pomoct lidem. Za těch 30 minut, co tady 
přemýšlíme o LGBTQ+, zemřelo několik stovek lidí hlady. 
Přitom je v našich možnostech jim pomoct. Je to řešitelné. Nebuď 
sobec. Neignoruj to. Tohle má řešení. Další oblast: Lidé leží sami, 
koukají se do stropu. Ať už v nemocnici, doma, v domově 
důchodců. Samota uprostřed lidí. Nikdo je nenavštíví, nikdo jim 
nezavolá. Neignoruj to. I tohle je v našich možnostech jim 
pomoct. Dnes po kázání zvedni telefon nebo zvedni sebe a potěš 
někoho. Nebo: Lidé řeší svoji sexuální orientaci. Je mnoho bolesti 
a trápení na světě. Neignoruj to. Břemena lidí jsou i mým 
břemenem. Nebuď netečný. Promýšlej. Pokládej si otázky. Hledej 
řešení. Ty buď součástí řešení. PB nás volá k odpovědnosti za 
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stávající stav. Je jedno, jaké máš preference nebo jakou máš 
orientaci. Buď součástí řešení. 
 
Jsme u konce. Jestli máte ještě kapacitu vnímat, na závěr jsem si 
nechal jeden kuriózní dotaz, s nímž jsem se setkal: Když Bible 
platí i dnes, máme teda zabíjet homosexuály? (Odkaz na Lv 
20,13) 
Říkali jsme si, že je veliký rozdíl mezi homosexuálním člověkem, 
kterého PB miluje a homosexuálním praktikováním, kde je 
striktní NE! Minule jsme si ukazovali, že v Lv je stejně striktní ne 
a stejný trest smrti pro oba, pro muže i ženu, za „sexuální vztah s 
manželkou jiného muže.“ (Lv 18,20) Když Bible platí i dnes, 
máme teda zabíjet smilníky, když se někdo spustil někým jiným? 
Jak to je? 
Pokud chceme brát Boží nařízení v Bibli vážně, a já věřím, že 
chceme, Bible nám mj. dává za povinnost postarat se o 
bezdomovce, sirotka, vdovu. Ne stát, ne sociální nebo důchodový 
systém, ale ty z tvojí výplaty. Když se příbuzný dostal do dluhů, 
byla podle Bible tvoje povinnost jít a zaplatit jeho dluhy. Když 
někdo musel prodat pozemek, každých 50 let byly restituce, kdy 
se vracely všechny majetky původním vlastníkům nebo jejich 
potomkům. Když jste sklízeli úrodu, nesměli jste sklidit až do 
kraje nebo po sobě paběrkovat, aby zbylo i pro chudé, kteří si na 
vašem poli nebo sadu nasbírali pro sebe. To byl celý systém 
ochrany člověka, aby se všem v té komunitě dobře žilo. 
Praktikování dobra a zájmu o člověka podle Bible se nám moc 
nechce a trestat podle Bible bychom chtěli? Smyslem toho trestu 
byla prevence, odradit od takového jednání. Trest za smilstvo 
muže a ženy nebo muže a muže platil v teokratickém státě, kde 
brali vážně celý systém péče o člověka. Naše legislativa ignoruje 

 
9  Lv 18,29 „Každý, kdo se dopustí kterékoli z těchto ohavností, bude 
vyobcován ze společenství svého lidu." 

PB a je postavena na lidských zákonech. Náš úkol z Božího 
zákona je Milovat bližního jako sám sebe. To můžeš i v 
neteokratickém státě. Neste břemena jedni druhých. Jejich 
břemena jsou moje břemena. To můžeš taky. Obětovat sebe pro 
dobro druhého. Také tím můžeš naplnit Boží zákon. 
 
Církev nepraktikuje trest smrti, ale podle Lv 18,29 člověk s jiným 
sexuálním vztahem než se svou manželkou, nemůže být členem 
církve 9 . Církev je nemocnice, kde se lidé uzdravují. Je 
společenství hříšníků, které PB směruje, povzbuzuje k dobrému a 
dává sílu to zvládnout. 
 
Na závěr ještě jednu myšlenku bývalého gaye Karla, co mi napsal. 
Cituji: Ti lidé potřebují naše modlitby a působení Ducha svatého. 
Mnoho z nich to nemělo / nemá lehké ani ve vlastní rodině. To že 
přijdou do církve bych bral jako zázrak. Kažme jim lásku a 
všemohoucnost Boha.  

(Pro mě jsou následující slova velmi silná výpověď díky jeho 
LGBT minulosti. Stále ho cituji:) Tvůrce netvořil nedokonalé 
kusy10 – lidi, kteří by museli páchat ohavnosti a nemohli jinak, 
netvořil nepovedené lidi s ženskou myslí a mužským tělem, 
netvořil mezipohlavní a bezpohlavní vadné kusy. To, co z lidí 
udělalo nedobré kusy se jmenuje hřích a ten pochází od satana. 
Ale díky Ježíšově krvi, která za nás byla prolita se můžeme k Bohu 
navrátit a můžeme se změnit. Již nežiji já, ale žije ve mně Kristus. 
(Ga 2,20) Konec citátu. Co že to řekl? Ta myšlenka je, že příčinou 
stavu společnosti a příčinou dnešní diskuze je ďábel a hřích. A 
hlavně díky své osobní zkušenosti řekl, že i to, co není v ideálu, 
se může změnit a k ideálu se navrátit. Změna je možná. Ideál je 

10 Karel zde použil silný výraz, který nemyslel nijak pejorativně, ale abychom 
se nechytali za slova, ten výraz jsem zjemnil ve smyslu nedokonalý kus, 
odlišný od ideálu.  
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možný. To je osobní zkušenost člověka, který si tím prošel. Stejné 
je také povzbuzení z Bible. Změna je možná. Proti tomu stojí 
názor: Ne, není to možný. Nic se měnit nebude.  

PB nám dal svobodu. Můžeme si vybrat, komu / čemu chceme 
věřit. 

Pojďme si na závěr shrnout téma PB a LGBTQ+ 
Osobní a citlivé téma. Málokoho nechává chladným. Pokud jsem 
věřící a jsem součástí této diskuze, je potřeba denně, ráno i večer, 
čerpat u PB, aby nám PB dal jednak moudrost v té záležitosti a 
jednak lásku k lidem, ať už se chovají jakkoliv. 
V Bibli vidíme na jedné straně spravedlnost, současně s milostí, 
láskou a silou k novému začátku a ke způsobování dobra. 
 
Minule jsme si ukázali těch 5 principů. 
1) Ať už jsi součástí jakékoli party, PB tě miluje takového, jaký jsi. 
2) Zachráněni pro věčnost jsme z Boží milosti. Ani tento dar si nepotřebuješ nijak zasloužit. 
3) V manželství muže a ženy je požehnání nového života. 
4) Pokud chci být věrný v tom, co říká PB, pak to není o tom, kam jsem přitahován, ale co dělám / 
nedělám. 
5) Poslušnost pro vlastní dobro. 
 
Dnes jsme mluvili o tom, že lidé s jinou orientací jsou Boží děti, 
PB je miluje, počítá s nimi do věčnosti. Jdi a už nehřeš. 
Aktivní homosexuálové jsou zváni a vítáni na bohoslužbu. 
Homosexuál žijící v celibátu je hrdina. 
Jestli praktikující homosexuál může být členem církve. Pokud je 
někdo třeba: neuctivý k rodičům, nebo lže, nebo krade, nebo 
praktikuje nemanželský sex (a je úplně jedno, jestli s mužem nebo 
se ženou), tak samozřejmě nemůže čekat souhlas od věřícího 
člověka nebo být členem církve. 
K církevním sňatkům stejnopohlavních osob v Lv 19 Bůh říká, 
že bude ty církve volat k odpovědnosti. 
K „netoleranci“ jsme mluvili o tom, že když nesouhlasím s tím, 
co děláš, neznamená to, že jsem tvůj nepřítel, nebo že bych se cítil 

lepší než ty. Není žádná zeď mezi námi. Stále jsme přáteli, záleží 
mi na tobě. Nesouhlasím, ale neodsuzuju tě. Počítám s tebou.  
Transgender nést břemena jedni druhých. Stát se součást řešení. 
Zavolat, navštívit, potěšit. 
Vzpomínal jsem bývalého gaye, jeho osobní zkušenost, že Bůh 
osvobozuje a mění. 
Poslední byl dotaz na trest smrti pro smilníky. Vytrhnout jednu 
věc bez kontextu doby a tehdejšího práva je blbost. Ovšem 
milovat bližního jako sám sebe, nést břemena jedni druhých, 
obětovat sebe pro dobro druhého, to můžeme a máme i v kontextu 
dnešní doby. 
 
Tolik odpovědi na různé otázky, s nimiž jsem se setkal. Snažil 
jsem se na ně čestně odpovědět, podle míry poznání, které mám 
dnes. Motivem je žít v souladu se zásadami, které 
nejinteligentnější a nejlaskavější bytost ve vesmíru připravila pro 
člověka. Odpovědí na některé otázky bude až návrat JK na naši 
zem. Ukončení zla, nespravedlnosti. Podle proroctví víme, že je 
to už VELMI blízko. 
Já si uvědomuju, že nemám patent na rozum. Snažím se studovat, 
diskutovat. Mnohé nevím. Jsme na cestě. V něčem jsme možná 
byli dnes v zákrytu, v něčem nesouhlasili. To je v pořádku. 
Hledejme.  
Ale ať už to máš jakkoliv, věz, že PB o tobě ví, miluje tě a touží 
po vztahu s tebou. Nedopustí nic, co bys nemohl zvládnout, má 
řešení a dá ti sílu to zvládnout. Bůh žehnej vám i vaší rodině. 
 


